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Protokół Nr XVI/20   

z XVI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 28 lutego 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy ul. 

Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:00 otworzył XVI sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformował, że 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. z 2019 r.  poz. 506 z późn. zm.) dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Oznajmił, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Pan Przewodniczący poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. Następnie powitał radnych  

i gości.  

  

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa, 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor Centrum Administracyjno-

Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, Kierownik 

Posterunku Policji w Łobżenicy Marcin Dębicki, Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny 

Andrzej Ruta, sołtysi oraz przedstawiciel mediów lokalnych.       
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że według listy obecności w dzisiejszych obradach uczestniczy 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.   

Radny nieobecny: Andrzej Dziamara.  

 

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad drogą elektroniczną. Zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos w tym temacie.  

  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Powiedział, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej wnioskuje o wycofanie 

punktu dziewiątego w celu dalszych „obróbek” w komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie wycofanie z porządku obrad punktu 

dziewiątego dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzoną zmianą.       
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzoną zmianą: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Łobżenica za 

2019 rok. 

7. Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych 

oraz o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2019 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiących własność Skarbu Państwa.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 

Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na 

niskoemisyjne źródła ciepła.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu.  

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy za 

2019 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy za 2019 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady 

Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy za 2019 rok. 

15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok. 

16. Interpelacje, zapytania radnych. 
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17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

Powiedział, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołem z ostatniej sesji. Zapytał, 

czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad.  

Wobec braku uwag zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XV 

sesji w dniu 31 stycznia 2020 r.   

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby uzupełnić sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poruszył kwestię dróg gruntowych. Powiedział: „To nie jest już taki stan dróg jak był kiedyś, 

że ktoś nie może wyjechać z domu. Problem jest inny. Problem polega na tym, że są dziury, 

że jest tarka, że wszyscy niszczymy swoje samochody. (...) Drogi mamy objechane wszystkie 

i wiemy, jaka jest sytuacja”. Poruszają się po nich np. autobusy dowożące uczniów do szkół. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił: „Troszeczkę się wstrzymujemy z równiarką, z walcem, bo to 

nie jest najlepszy czas, żeby ten sprzęt teraz puszczać”. Kontynuował: „Półtora tygodnia, 

jeżeli będzie taka pogoda jak jest teraz, to sprzęt powinien wyjechać”. Poprosił o cierpliwość. 

Pan Burmistrz poinformował, że jesteśmy po przetargu i mamy ponad dwa tysiące ton gruzu  

o grubej frakcji oraz ponad tysiąc ton „mieszanki optymalnej”, na łatanie dziur. Stwierdził: 

„Dzisiaj wiele dróg mamy takich, gdzie równiarka właściwie już nie pojedzie, tylko trzeba 

jakiejś kosmetyki”.  
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W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy poruszył kwestię podwyżki opłat za 

odbiór odpadów. Stwierdził, że jest to temat niezwykle ważny, ponieważ uderza w kieszeń 

wszystkich mieszkańców. Oznajmił, że podwyżka to prawie 100%. Od 1 kwietnia stawka za 

odbiór odpadów segregowanych wyniesie 25,65 zł. Od tego dnia wszyscy będą zobligowani 

do segregacji odpadów. Oświadczył: „W kontekście budżetów domowych to jest rzeczywiście 

znaczne obciążenie i raczej będzie tendencja wzrostowa tego obciążenia, nie malejąca”. 

Pan Burmistrz poinformował, że podwyżka wynika przede wszystkim z ustawy podjętej  

w lipcu 2019 r., która obliguje wszystkich mieszkańców do segregowania odpadów. 

Oznajmił, że system ma się samofinansować, tylko z opłat mieszkańców. Powiedział, że 

wpływ na podwyżkę ma również monopolizacja rynku, wzrost kosztów gospodarki 

odpadami, wzrost kosztów pracowniczych, zwiększenie kosztów związanych ze 

składowaniem (do 270 zł za tonę odpadów), opłaty środowiskowe, problemy „ze zbyciem 

czegokolwiek jeżeli chodzi o segregację odpadów”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że nowa stawka za wywóz odpadów została 

przyjęta przez Związek Gmin Krajny nie jednogłośnie. Powiedział: „Zrobiliśmy to  

w poczuciu odpowiedzialności, bo mógł się operator wycofać i dopiero byłby problem”. 

Stwierdził, że nasza przynależność do Związku Gmin Krajny jest dobrym rozwiązaniem. 

Oznajmił, że stawka w Pile to 30 zł. Poinformował, że Dyrektor Biura ZGK wyjaśni 

wszystkie wątpliwości.  

Pan Burmistrz stwierdził: „Wszystkie małe firmy zniknęły i co zostało. Został w kraju 

monopol, który nie może sobie też z tematem poradzić, bo są problemy ze zbyciem 

czegokolwiek”. Dodał: „Temat jest ważny. Był analizowany wielokrotnie na Zarządzie 

Związku Gmin Krajna, na naszym posiedzeniu związku. Ta decyzja musiała być podjęta. 

Wiem, że było bardzo dużo krytyki, szczególnie spadła ona na głowę Burmistrza Złotowa. 

Uważam, że to jest zupełnie nieuprawnione, ponieważ wszyscy ponosimy odpowiedzialność 

za ustalenie ceny, ale ponosimy również odpowiedzialność za gospodarkę odpadami, także tą 

decyzję podjąć musieliśmy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Dyrektora Andrzeja Rutę. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, że we wrześniu 2019 r. weszła w życie 

ustawa, która daje możliwość wprowadzenia zmian na przestrzeni „w zasadzie roku,  
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z drobnymi wyjątkami”. Oznajmił, że we wrześniu ubiegłego roku wpłynął również wniosek 

operatora o podwyżkę ryczałtu o 27,5%. Miesięczny ryczałt dla operatora w 2019 r. to kwota 

712 tys. zł. Po podwyżce wyniósłby on 907 876 zł. Pozostałe wydatki to kwota 134 906 zł. 

Łącznie - 1 mln 42 tys. zł. Pan Dyrektor powiedział: „Koszty przypadające na nieruchomości 

zamieszkane wynosiłyby wówczas 983 822 zł”. Łączne wpływy z tytułu składek gmin,  

z nieruchomości niezamieszkanych i domków letniskowych to 59 tys. zł miesięcznie. 

Poinformował, że w nowej ustawie zostały określone maksymalne stawki, które można 

pobrać od właścicieli nieruchomości. Przykładowo pojemnik o pojemności 1100 l w 2019 r. 

„kosztował” nieco ponad 100 zł. Oznajmił: „Ustawodawca wpisał, że my maksymalnie 

możemy wziąć 54 zł z drobnymi”. Pan Dyrektor kontynuował: „Było wyjaśnienie Pana 

Ministra Jacka Ozdoby, który stwierdził, że zostało to wprowadzone zgodnie z pierwotną 

wersją ustawy z 2013 r. i poprzednio rządzący nie dopilnowali sprawy i nie były ustalane 

maksymalne stawki i przyjęli tą stawkę z roku 2013 z taką klauzulą, że w tej chwili przyjrzą 

się tej kalkulacji i prawdopodobnie w niedługim czasie te stawki podniosą, bo to jest poniżej 

kosztów”. Wiele podmiotów, gmin, związków zrezygnowało z obsługi firm. Dodał: „Myśmy 

pozostawili, ponieważ zarząd wyszedł z takiego stanowiska, że niektóre firmy podrzucały, 

podrzucają i będą podrzucały odpady komunalne do gniazd selektywnej zbiórki. Za to 

będziemy płacili my wszyscy prywatnie. Jeżeli byłoby wyprowadzenie tych firm z systemu 

naszego to problem śmieci dla wójta, burmistrza pozostaje w dalszym ciągu nierozwiązany, 

ponieważ ustawodawca pozostawił w gestii gminy bądź związku obowiązek kontrolowania 

podpisanych umów nie dając środków na te czynności”. W przypadku stwierdzenia braku 

umowy pozostaje zgłoszenie tego faktu na policję, która nałoży mandat. Środki z tego tytułu 

trafią do Skarbu Państwa. 

Następnie Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny poinformował: „Maksymalne stawki według 

ustawy to jest 33,86”. Oznajmił: „Gdybyśmy przyjęli, że 100% podmiotów gospodarczych  

i mieszkańców płaci nam, to przy 27% musielibyśmy mieć 25,45 zł. Oczywiście jest to 

niemożliwe, bo raz, że nie mamy wszystkich w systemie. Tego nikt nie ma. Nikt nie wie  

z czym to porównać. Nie da się porównać z osobami, które są zameldowane na danej 

nieruchomości”. Powiedział, że żadna gmina ani żaden inny podmiot nie prowadzi ewidencji 

osób zamieszkanych.  

Poinformował o obowiązku udzielenia ulgi dla właścicieli nieruchomości, którzy będą 

kompostować odpady zielone. Oznajmił: „Zarząd wychodząc naprzeciw przepisom ustawy 

wprowadził złotówkę od nieruchomości”.  
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Pan Dyrektor Andrzej Ruta powiedział, że obsługujemy 38 662 mieszkańców. Poinformował, 

że z analizy finansowej „wynika, że aby zejść do jednocyfrowej zaległości za opłatę, 

potrzebujemy półtora roku - nam mieszkańcy nie płacą tak systematycznie”. Oznajmił: 

„Natomiast jeśli chodzi o trwałość. (...) Po pięciu latach się przedawnia. To powiem, że mamy 

dobrą tą ściągalność, ponieważ nie płaci nam 2,6 z drobnymi procenta tylko. (...) Mówię  

o roku 2013”. 

W dalszej części wypowiedzi Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny powiedział: „Zarząd, 

rozpatrując ten wniosek 27,5%, doszedł do wniosku, że nie wszystkie uzasadnienia tam są po 

prostu poparte faktami takimi, które należałoby uwzględnić przy tej podwyżce. I co się udało 

zrobić ? Mianowicie to, że pierwszy kwartał wszyscy płacili, i firmy i właściciele 

nieruchomości zamieszkanych, płacili na dotychczasowych warunkach” - 13 zł lub 20,50 zł. 

„Udało się wynegocjować pięć miesięcy wzrostu stawki o 25%. (...) Zostały nam cztery 

miesiące 27,5%. To nam spowodowało to, że w 2020 r. przeciętnie mieszkaniec zapłaci  

o 22,49% więcej”. 

Oznajmił: „Z samego wprowadzenia nowych przepisów o segregacji (...) wynika, że  

w naszym przypadku brakowałoby właśnie w granicach 160 tys.” Poinformował, że 60% 

mieszkańców ma zadeklarowaną zbiórkę selektywną, a 40% nieselektywną. Środki pieniężne 

wpływające od osób, które nie segregują odpadów, są większe od tych, które prowadzą 

selektywną zbiórkę. Stwierdził: „Tak naprawdę gdyby większość zadeklarowała od razu 

segregację to ta cena musiałaby być wyższa, bo te 13 zł by nie starczyło”.  

Pan Dyrektor Andrzej Ruta powiedział, że w 2019 r. wpływy od 23 197 osób segregujących 

odpady wynosiły 301 561 zł miesięcznie, a wpływy od 15 465 osób prowadzących 

nieselektywną zbiórkę odpadów 317 tys. zł. Oznajmił: „Gdybyśmy to podliczyli mamy  

618 tysięcy, a musimy 712 bez PSZOK-ów płacić do operatora. I tutaj mamy pierwszy 

rozjazd”. 

Kontynuował: „Gdyby tylko uwzględnić wprowadzenie w życie nowej ustawy to 

musielibyśmy z 13 zł podnieść cenę o 7,38 zł, to byłoby 20,38 zł, nie ruszając żadnych innych 

kosztów (...), a 5,27 zł wypada na podwyżkę dla MZUK-u”. Stwierdził: „To jest istotne, że 

system się bilansuje. Żadna nasza gmina nie dopłacała z pieniędzy swoich, czyli tak naprawdę 

z pieniędzy mieszkańców, na braki związane z odpadami komunalnymi”. 

Następnie Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny poinformował: „Sąsiednia Piła uzasadnia 

stawkę 29, a od wczoraj 30 zł tym, że będzie miała deficyt 9 mln zł. Wczoraj informacja, że 

bierze kredyt sześciomilionowy na zapłacenie operatorowi”. 
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Oznajmił, że w 2017 r. za tonę papieru operator dostawał 250 zł i miał to wkalkulowane  

w cenę przetargową. Na dzień dzisiejszy operator musi zapłacić 250 zł i dowieźć 

„makulaturę, żeby ktoś zechciał wziąć”. Powiedział: „Z plastikami jest problem. Okazuje się, 

że plastiki nie wszystkie są tego samego składu chemicznego. Nie wszystkie nadają się do 

recyklingu”.  

Pan Dyrektor Andrzej Ruta poinformował: „Folia. Czerwiec 2017 - zapłata dla operatora  

380 zł za tonę. Od 2019 r. dopłata operatora, czyli musi zapłacić 280 zł za tonę, żeby ktoś 

wziął. Opony - 55 zł za tonę płacili. W tej chwili musi operator zapłacić 500 zł za tonę i stąd 

te problemy z oponami. Są to rzeczy, które są niewytłumaczalne”.  

Stwierdził, że związek, pracownicy związku, zarząd, członkowie zgromadzenia są jedynie 

wykonawcami przepisów wynikających z ustawy. Kontynuował: „Zarząd. Przed chwilą 

zresztą Pan Burmistrz podpisał tu jako członek zarządu taką petycję. Piszemy do posłów, 

piszemy do obu izb parlamentu oto, żeby no ktoś tam się ocknął”. Oznajmił: „Jeszcze nasze 

uchwały się nie uprawomocniły, a już głośno się mówi o zmianie ustawy”. 

Dyrektor Biura Związku Krajny powiedział, że wierzy w to, „że to nie będzie eskalowało  

w górę”. Poinformował, że na lipiec jest przewidziana ustawa o „włączeniu producentów 

opakowań do kosztów wyprodukowania tych opakowań”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Zapytał, czy są pytania do Pana Dyrektora Andrzeja Ruty. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy od tony papieru operator lub Związek Gmin Krajny musi odprowadzić jeszcze 

opłatę do Ministerstwa Ochrony Środowiska. Dodał, że jeżeli tak to jest to czynnik, który 

powoduje wzrost stawki za odpady. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Poinformował, że opłata ta nazywa się marszałkowska. Oznajmił: „Ona tak naprawdę do 

Marszałka nie idzie. (...) To rzeczywiście idzie do ministerstwa”. Powiedział, że jest to opłata 

za składowanie odpadów. Dodał, że nastąpił jej wzrost ze 170 zł w 2019 r. do 270 zł  

w 2020 r.   

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „Ile wraca z tego ?” 
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Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Poinformował: „Do nas nic już nie wraca. To jest kosztogenne tylko. My jesteśmy w tym 

szczęśliwym położeniu, że mamy takiego operatora, który ma u siebie instalację, to jest jego 

własność i ma możliwość przerobienia”.  

Stwierdził, że nam tak naprawdę brakuje małej spalarni odpadów. Powiedział, że w Polsce 

zbiera się siedem milionów ton RDF-u, z tego „jeden jest zagospodarowywany, reszta leży”. 

Pan Dyrektor Andrzej Ruta zwrócił uwagę na to, że cementownie nie są w stanie tego 

wchłonąć. Kontynuował: „Zabroniono składowania więcej niż trzy lata. Został rok. 

Zabroniono wykorzystywania tej odsitówki do rekultywacji wysypisk i zabroniono spalania 

nie dając żadnej alternatywy co z tym zrobić. Czyli ma leżeć i płacić, bo to będzie koszt”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, co mieszkańcy mają zrobić z odpadami takimi jak opony, papa, styropian, folia 

rolnicza. Przypomniał, że składał już interpelację w tej sprawie. Dodał: „Ma znowu powstać 

to samo co było kiedyś” - odpady wylądują w lasach. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Poinformował, że styropian budowlany, opony rolnicze i folia rolnicza nie są odpadami 

komunalnymi. Oznajmił, że w nowym regulaminie utrzymania czystości, który będzie 

obowiązywał od 1 kwietnia, „wpisaliśmy, że opony zużyte w celach domowych, (...) od 

samochodów osobowych, jest limit ośmiu opon rocznie” - można je będzie nieodpłatnie 

oddać do PSZOK-u. 

Powiedział, że gminy oraz związek są zobowiązane umieścić na swoich stronach adresy firm, 

które „parają się tego typu odpadami”. Zwrócił uwagę na to, że firmy te nie mają co zrobić  

z dostarczonymi odpadami. 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny poinformował: „Już wspominałem na zarządzie. Będę 

proponował, żebyśmy przez najbliższe dwa lata, czyli rok 2020, 2021, może do końca, 

żebyśmy poszli w takim kierunku i ogłosili, że bierzemy od mieszkańców wszystkie odpady 

komunalne, jakie mają, nieodpłatnie, żebyśmy w pewnym momencie wyczyścili sobie te 

wszystkie zaległości”.  

Poruszył również kwestię folii po kiszonkach. Oznajmił: „Wiem, że gminy pisały do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska wnioski o to, żebyśmy prowadzili skup, i to 

chyba nawet na naszych PSZOK-ach udałoby się, a wszystko w celu takim, żeby (...) tą folię 

wykorzystać na podniesienie wartości kalorycznej tego RDF-u, który nam zalega, bo można 
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było by te dwie rzeczy powiązać”. Dodał: „Szczęśliwym trafem, to zresztą powtarzają 

członkowie zarządu, jest to, że mamy podpisaną umowę do końca 2022 r., bo każdy następny 

przetarg, na dzień dzisiejszy, na te przepisy, które są, pokazuje, że te stawki są wyższe”.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Zapytała, czy przed zmianą ustawy odpady były dotowane przez budżet państwa. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Odpowiedział, że nie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy jest prawdą, że 25% mieszkańców Związku Gmin Krajny nie jest 

zarejestrowanych w systemie. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Oznajmił: „Około 25% w stosunku do zameldowanych średnio w związku nie mamy  

w systemie”. Powiedział, że należy mieć świadomość tego, że część osób pracuje za granicą. 

Poinformował, że nie mamy narzędzi i argumentów, aby wejść o godzinie dwudziestej drugiej 

do domu i zobaczyć, ilu przebywa w nim mieszkańców. 

Pan Dyrektor Andrzej Ruta oznajmił, że w Związku Gmin Krajny opłaty naliczane są od 

liczby osób zamieszkanych. Pozostałe sposoby naliczania opłat to: liczba lokali, ilość metrów, 

ilość wody. Stwierdził, że żaden sposób nie jest miarodajny. Dodał: „Możemy tylko prosić  

o dane, które ustawodawca dopuścił”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o informację na temat deklaracji. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Obserwuję w Łobżenicy. Myślę, że Państwo również. Osoby, które prowadzą 

działalność handlową, mają sklepy, wrzucają przeróżne rzeczy do koszy ulicznych”. 
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Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Oznajmił, że w przypadku właścicieli nieruchomości zamieszkanych nie ma obowiązku 

składania nowych deklaracji. Osoby te zostaną powiadomione pisemnie o nowej stawce za 

odbiór odpadów. W przypadku braku segregowania odpadów będzie naliczana podwyższona 

opłata - dwukrotność stawki 25,65 zł. Poinformował: „Ustawodawca dopuścił, że to może być 

w granicach dwukrotności do czterokrotności. U nas zarząd przyjął dwukrotność”. 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny powiedział: Firmy „mogą dobrowolnie do naszego 

związku przystąpić składając deklarację i oświadczenie o chęci przystąpienia do naszego 

systemu”. Jeżeli nie przystąpią do związku to mają obowiązek podpisania umowy  

z podmiotem znajdującym się w rejestrze działalności regulowanej. Odpowiedzialnym za 

sprawdzenie, czy jest umowa, będzie związek. 

Pan Dyrektor poinformował o postanowieniu zarządu, „żeby firmy włączyć i wtedy dla nas 

tak naprawdę jest obojętne, czy to będzie z firmy odpad komunalny, czy to będzie od 

prywatnego. Jedni i drudzy nam płacą”. Dodał, że właściciele firm otrzymają informację, „że 

mają prawo do nas złożyć”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał, czy na wsiach zostaną zachowane gniazda do selektywnej zbiórki odpadów. Dodał: 

„Jest ogólny bałagan. Tam wszystko noszą. Koce, dywany, jarzeniówki. Nawet kineskop”. 

 

Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Oznajmił: „Z gniazdami selektywnej zbiórki będziemy uciekali. Tam, gdzie jest największy 

bałagan, te będziemy likwidowali. Sukcesywnie, myślę, że przez półtora roku, zlikwidujemy 

wszystkie”. Zwrócił uwagę na to, że teraz wszyscy mieszkańcy będą segregowali odpady. 

Powiedział: „Był pomysł, żebyśmy uciekali z systemem workowym. (...) W moim mniemaniu 

jest na to za wcześnie, ponieważ jest taka zmienność przepisów, że jeszcze niewiadomo kto 

tam w tym ministerstwie zostanie i jaki nurt będzie obrany”. Dodał: „Moim zdaniem, jeżeli 

my jesteśmy udziałowcami operatora, który ma instalacje, to dla nas dwa pojemniki na posesji 

by wystarczyły w zupełności: suche, mokre. Z tych suchych to wszystko są w stanie 

wysegregować”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, na jakich zasadach mieszkańcy mogą dokonać korekty złożonej deklaracji, np.  

w zakresie ilości osób. 
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Dyrektor Biura Związku Gmin Krajny w Złotowie Andrzej Ruta 

Poinformował, że na złożenie korekty deklaracji jest dziesięć dni od momentu „powstania 

zdarzenia”. Dodał, że jeżeli mieszkaniec wyprowadza się z danego miejsca np. w czternastym 

dniu miesiąca, to płaci za ten miesiąc w „starym miejscu, w nowym zaczyna od następnego 

miesiąca”.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że jesteśmy w punkcie dotyczącym sprawozdania Pana Burmistrza z okresu 

międzysesyjnego. Zapytał, czy są pytania do innych tematów. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię żłobka. Oznajmił, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza znajduje się 

informacja o tym, że „Gmina się wycofuje ze względu na takie przyczyny”. Dodał, że 

mieszkańcy chcieliby, aby taka instytucja powstała w naszej gminie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza jest informacja na temat dokumentacji 

przebudowy mostu w Luchowie, na drodze z Bucholcewa w kierunku Łobżenicy. 

Przypomniał o wniosku Komisji Budżetu dotyczącym zapoznania się z koncepcją tego 

zadania, aby móc dokonać oceny zasadności wybranego wariantu. 

Oznajmił, że montaż dodatkowego oświetlenia ulicznego został wstrzymany, ponieważ muszą 

być dokonane zmiany budżetowe. Poprosił o uszczegółowienie tej kwestii. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że pojawiły się trudności 

związane z utworzeniem żłobka w budynku byłej biblioteki. Zwrócił uwagę na to, że obiekt 

ten coraz bardziej ulega dewastacji, a znajduje się w reprezentatywnym miejscu miasta. Zadał 

następujące pytanie: „Jeżeli nie byłoby takich działań to co dalej z tym obiektem ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Temat żłobka to nie jest temat, który upadł. On upadł w tym roku i powodem tego 

jest oczywiście bardzo późna decyzja konserwatora o rozbiórce tej części dobudowanej. (...) 

To nam absolutnie nie daje żadnej szansy wejścia na budowę i rozpoczęcia tej inwestycji.  

Z powodów czysto terminowych i czasowych w tym roku musimy z tego tematu 

zrezygnować. Natomiast prowadzimy rozmowy, tam gdzie był nabór wniosków, i ta 
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możliwość będzie. My z tego tematu absolutnie nie rezygnujemy”. 

Pan Burmistrz poruszył kwestię przebudowy mostu. Poinformował, że został wybrany 

projektant - za 28 tys. zł. Dodał, że koncepcja zostanie skonsultowana z radnymi.  

Udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące dodatkowego oświetlenia ulicznego. Powiedział: 

„Tu chodzi o wolne środki, że z wolnych środków”. Oznajmił również: „Dajemy sobie już 

teraz czas podpisania umowy z Eneą, żeby do końca czerwca to oświetlenie zostało 

zrobione”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy przypomniał, że w przeszłości został dokonany objazd 

wszystkich sołectw oraz miasta. Wspólnie z sołtysami i radnymi ustalono, gdzie należy 

wykonać całe linie składające się z kilku punktów świetlnych, gdzie należy postawić słup  

i zamontować lampę, gdzie można „zrobić tylko dostawki, ponieważ słupy są”. 

Poinformował: „To wszystko mamy zdiagnozowane. Chciałem też uczciwie powiedzieć, że  

w tym roku tego nie zrobimy. W tym roku dostawiamy tylko trzy czy cztery ciągi w 

Łobżenicy. Jest to temat przyszłego roku, ponieważ nie mamy w budżecie zapisanych 

pieniędzy”. Dodał: „Chyba, że znajdą się jakieś inne możliwości, z Panią Skarbnik o tym 

rozmawiamy i z Wiceburmistrzem, które umożliwią (...) pouzupełnianie tego oświetlenia”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Zapytał, dlaczego w sprawozdaniu Pana Burmistrza nie ma wzmianki na temat budowy 

chodnika w Dźwiersznie Wielkim. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że brakuje informacji, ponieważ Gmina nie jest inwestorem. Powiedział: „Mamy 

informację, że on w tym roku będzie kontynuowany. Wiem, że Urząd Marszałkowski, 

WZDW generalnie, proceduje nad finansami, bo mają ogromne problemy związane  

z kontynuacją inwestycji ogromnych, które już rozpoczęli. To są drogi, obwodnice itd.  

i dopiero po ustaleniu inżynierii finansowej będzie wiadomo, kiedy i jaki odcinek  

w Dźwiersznie”. 

Burmistrz Łobżenicy kontynuował, że dwa dni temu rozmawiał z Wiceprzewodniczącym 

Sejmiku Województwa Panem Jarosławem Maciejewskim. Oznajmił: „Mówi, że tak, że 

będzie kontynuowane Dźwierszno na pewnym odcinku. Uważa, że to co pozostało, należy 

podzielić na dwa fragmenty”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 6 Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Łobżenica  

za 2019 rok   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że omawiana informacja dotyczy 2019 r. i przedstawia analizę średnich 

wynagrodzeń nauczycieli w kraju na wszystkich poziomach awansu zawodowego w stosunku 

do wydatków poniesionych w Gminie Łobżenica na wynagrodzenia w składnikach 

wskazanych w art. 30 ust. 1 Karty Nauczyciela. Powiedział: „Porównując te poziomy, 



 15 

nauczyciela stażysty, kontraktowego, mianowanego i dyplomowanego, jest różnica między 

tymi średnimi wszędzie na plus, to znaczy, że (...) Gmina nie będzie musiała zastosować  

tzw. jednorazowego dodatku wyrównawczego do tych płac”. Dodał, że komisja zaopiniowała 

informację pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 7 Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji 

radnych oraz o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą ww. informacji. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i ogłosił pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz  

o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2019 roku stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVI/153/20 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiących własność Skarbu Państwa która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

W czasie głosowania nieobecni byli radni Adam Tadych oraz Aleksander Tadych. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej  

z budżetu Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych  

na niskoemisyjne źródła ciepła   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na niskoemisyjne źródła ciepła,  wymaga 

przeprowadzenia procedury uzgadniania w różnych instytucjach oraz opiniowania na 

poziomie lokalnym. Poinformował, że na ostatniej Komisji Budżetu odbyła się pogłębiona 

debata. Powiedział: „Nie podobał nam się bardzo zapis, który mówi o tym, że kto dostanie 

środki z Gminy, ten już nie może dostać z innych źródeł publicznych. Uważamy jako 

komisja, że to jest rozwiązanie takie trochę krzywdzące aktywnych, którzy przecież mogą  

z wielu innych programów jeszcze pozyskiwać środki i tutaj wypracowany został wniosek  

w tym zakresie, że udział środków publicznych nie może przekroczyć (...) 80%  kosztów 

inwestycji”.  

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że wielkość wsparcia przewidziana  

w omawianym projekcie uchwały to 4 tys. zł. Koszt całej inwestycji może wynieść nawet  

15 tys. zł. Poinformował o możliwości ubiegania się o dodatkowe środki, np. z programu 

„Czyste Powietrze”. Stwierdził, że patrząc na sytuację ekonomiczną mieszkańców Gminy 

ważne by było, aby każde źródło, które jest dostępne, można było uruchomić.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, który obsługuje program „Czyste Powietrze”, 

podpisuje porozumienia z gminami, na podstawie których mogą one przyjmować wnioski  
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o dofinansowanie. Około stu samorządów podpisało takie porozumienia. Powiedział: „Nie 

wiem, czy nie warto w to się zaangażować”.  

Zwrócił uwagę na to, że w przypadku wymiany pieca na gazowy wielkość wsparcia z budżetu 

Gminy może stanowić połowę wydatków, a w przypadku zakupu pieca na paliwo stałe tylko 

jedną trzecią kosztów. W związku z tym należy otworzyć możliwość pozyskania 

dofinansowania z innego źródła. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji Budżetu padła propozycja, zgodnie z którą „zanim ten projekt uchwały 

pójdzie przez wszystkie uzgodnienia”, powinien zostać wcześniej skonsultowany  

z Komisjami Rady. Oznajmił, że każda zmiana wymaga konsultacji z UOKiK. 

Powiedział, że zagrożeniem jest niska emisja, „te kotły, które wykorzystujemy w domach 

jednorodzinnych, gdzie ten rodzaj paliwa, który jeszcze w tej chwili dominuje, powoduje to 

zagrożenie i wszystkim tym, którzy chcieliby przejść na te ekologiczne źródła, należy to 

ułatwiać”. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że „jest to uchwała na dwa lata”. 

Poinformował o wniosku, „żeby dokonać w trakcie roku oceny i od przyszłego roku 

spróbować jeszcze dokonać modyfikacji tej uchwały”.  

Kontynuował, że na dofinansowanie wymiany pieców udało się skierować trzykrotnie 

większe środki niż w projekcie budżetu. Na ten cel zabezpieczono kwotę 60 tys. zł. Dodał, że 

„komisja opiniuje pozytywnie z tymi wnioskami, które byłyby do dalszej pracy na kolejne 

okresy”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Jesteśmy zadowoleni z tej dyskusji na Komisji Budżetowej, bo rzeczywiście 

taka pogłębiona debata w tej sprawie zawsze służy mieszkańcom i służy lepszemu 

przygotowaniu uchwały. Z tej debaty możemy przesłać naszym mieszkańcom bardzo 

pozytywną informację. Przede wszystkim dotacja wzrasta o 100%, z dwóch tysięcy na cztery. 

No i drugie, że w budżecie Gminy, pomimo ogromnych inwestycji i napiętego budżetu, 

zabezpieczyliśmy 60 tys. zł”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej  
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z budżetu Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na 

niskoemisyjne źródła ciepła.  

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVI/154/20 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na niskoemisyjne źródła 

ciepła, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu wysłuchała uzasadnienia Pani Skarbnik. Dodał, że opinia 

komisji jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVI/155/20 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. 11 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy  

za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Aleksandra Tadycha. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że w 2019 r. Komisja Rewizyjna odbyła 13 posiedzeń. Oznajmił, że na 

posiedzeniu w dniu 22 stycznia komisja ustaliła plan pracy na 2019 rok oraz dokonała wyboru 

zastępcy przewodniczącego. Rada Miejska zatwierdziła plan pracy komisji Uchwałą  

Nr IV/42/19 z dnia 28 stycznia 2019 r. 

Powiedział, że w dniach 25 lutego oraz 13 marca Komisja Rewizyjna przeprowadziła: 

a) kontrolę porównawczo-analityczna w zakresie poniesionych kosztów w latach 2017-2018  

z tytułu oświetlenia gminy,  

b) analizę umów przetargowych na dostarczanie i zakup energii elektrycznej. 

Komisja przeanalizowała materiały dostarczone do kontroli. Nie stwierdziła uchybień  

w umowach zawartych z operatorem i dostawcą prądu - Enea Operator i Enea Obrót.  

Nie stwierdzono również niedopatrzeń w inwestycjach wykonanych w latach 2017-2018. 

Następnie Pan Przewodniczący Aleksander Tadych poinformował, że w dniach 26 marca oraz 

8 i 12 kwietnia 2019 r. Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę zakończonych inwestycji  

i remontów drogowych na terenie gminy w 2018 r. Komisja po przeanalizowaniu 

otrzymanych materiałów pozytywnie oceniła realizację inwestycji i remontów drogowych. 

Oznajmił, że w dniu 29 kwietnia 2019 r. komisja skontrolowała Miejsko Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy w zakresie realizacji zadań własnych i celowości 

wydatkowania środków budżetowych na te zadania. Komisja pozytywnie oceniła realizację 

powyższych zadań. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Aleksander Tadych powiedział, że na 

posiedzeniach w dniach 21 maja i 5 czerwca 2019 r. Komisja Rewizyjna zajmowała się 

analizą wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok. Komisja przeanalizowała 

następujące dokumenty: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy, 

- informację o stanie mienia komunalnego, 

- sprawozdanie z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury - Gminnego 

Centrum Kultury w Łobżenicy, 
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- sprawozdanie finansowe, 

- opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy. 

Kontynuował, że nie wniesiono uwag do powyższych sprawozdań i informacji. Na 

posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2019 r. komisja podjęła Uchwałę Nr 1/19 w sprawie wydania 

opinii dotyczącej wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok. Dodał, że komisja 

wnioskowała o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

Następnie radny Aleksander Tadych poinformował, że na posiedzeniach w dniach 12 i 17 

września Komisja Rewizyjna zajmowała się analizą wykonania budżetu Gminy za pierwsze 

półrocze 2019 r. Komisja nie wniosła uwag do informacji o przebiegu wykonania budżetu.’ 

Oznajmił, że w dniach 25 października i 8 listopada 2019 r. komisja dokonała analizy majątku 

gminy. Komisja przeanalizowała informację na temat zasobu nieruchomości komunalnych 

Gminy Łobżenica. Wypracowała następujące wnioski:  

1) Zdaniem Komisji należy przeprowadzić proces aktualizacji wszystkich działek, które 

znajdują się w majątku Gminy. Na dzień dzisiejszy nie można tego stwierdzić dlatego, 

że nie można określić czy dana działka jest w posiadaniu Gminy czy innego 

właściciela. 

2) Komisja rekomenduje, po przeprowadzeniu aktualizacji wszystkich działek rolnych, 

określić działki rolne, które stanowią mniejszą wartość dla majątku Gminy. Zdaniem 

Komisji w przypadku działki o małej powierzchni lub przyległej do działki właściciela 

należy zaproponować sprzedaż lub wystawić do sprzedaży w formie przetargowej. 

Pan Przewodniczący Aleksander Tadych powiedział również, że Komisja Rewizyjna na 

posiedzeniu w dniu 10 grudnia 2019 r. przeprowadziła kontrolę w Centrum Administracyjno-

Finansowym w Łobżenicy pod względem wydatkowania środków. Przeanalizowała 

informację na temat funkcjonowania i realizacji zadań przez CAF, wraz z zestawieniem 

wykonanych wydatków za 2018 rok. Komisja nie wypracowała wniosków. 

 

O godzinie 15:47 salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek 

Czerczak, zmniejszając liczbę radnych do 13 osób. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 12 Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy za 2019 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu radnego Krzysztofa Matejka. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Poinformował, że w 2019 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pracowała zgodnie z planem 

pracy zatwierdzonym Uchwałą Nr VIII/75/19 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 31 maja 

2019 r. Komisja w ubiegłym roku odbyła trzy posiedzenia. 

Oznajmił, że na posiedzeniu w dniu 16 sierpnia 2019 r. komisja dokonała wyboru zastępcy 

przewodniczącego. Przeanalizowała również skargę z dnia 22 lipca 2019 r. na działania 

Burmistrza Łobżenicy dotyczące zamówień publicznych o wartości poniżej 30 000 euro.  

Powiedział, że komisja, po zapoznaniu się ze złożonymi wyjaśnieniami oraz 

przeanalizowaniu przedłożonych materiałów, podjęła Uchwałę Nr 1/19 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Łobżenicy i uznała ją za bezzasadną. 

Następnie radny Krzysztof Matejek poinformował, że na posiedzeniu w dniu 16 grudnia  

2019 r. komisja przeanalizowała petycję z dnia 18 listopada 2019 r. dotyczącą zmiany 

przepisów prawa miejscowego. Oznajmił, że po przeprowadzonej dyskusji komisja podjęła 

Uchwałę Nr 2/19 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Powiedział, że komisja rozpatrzyła negatywnie petycję w zakresie pkt 1, dotyczącego 

postulatu o zmianę przepisów prawa miejscowego, aby miejsca publiczne służące jako 

parkingi przed wszystkimi kościołami, cmentarzami oraz szpitalami były nieodpłatne. W 

pozostałym zakresie komisja uznała, że Rada Miejska w Łobżenicy jest podmiotem 

niewłaściwym do rozpatrzenia petycji.  

W dalszej części wypowiedzi radny Krzysztof Matejek poinformował, że na posiedzeniu  

w dniu 19 grudnia 2019 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przeanalizowała: 

- projekt uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie rozpatrzenia petycji, 

- projekt uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie przekazania petycji. 

Obydwa dokumenty zostały pozytywnie zaopiniowane. 

Oznajmił, że w dniu 16 grudnia 2019 r. do Urzędu Miejskiego wpłynęła druga petycja 

dotycząca zmiany przepisów prawa miejscowego. Została ona przeanalizowana przez 
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Komisję Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 10 stycznia 2020 r. Petycja została 

rozpatrzona negatywnie. Stanowisko komisji zostało wyrażone w uchwale Nr 3/20. 

Radny Krzysztof Matejek dodał, że wszystkie uchwały podjęte przez komisję zostały 

przekazane Przewodniczącemu Rady Miejskiej, zgodnie z § 104 ust. 2 Statutu Gminy 

Łobżenica. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

za 2019 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Ad. 13 Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Edwarda Starszaka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że Komisja Budżetu zajmowała się sprawami finansowymi, gospodarczymi, 

rozwojowymi. Oznajmił, że komisja odbyła 13 posiedzeń, przy praktycznie stuprocentowej 

frekwencji. Podziękował członkom komisji za zaangażowanie w pracę.  

Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował o wypracowaniu 39 wniosków. 

Stwierdził: „Większość z nich była w miarę możliwości realizowana. Oczywiście niektóre  

z nich wymagają (...) perspektywy czasowej dłuższej bądź ewentualnie też nie mogły być 

realizowane ze względu na to, że wymagały dodatkowych nakładów finansowych”. Dodał, że 

wnioski wypracowane przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego są dostępne  

w systemie elektronicznym obsługi Rady, a sprawozdanie z działalności komisji znajduje się 

w Biurze Rady Miejskiej (załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 14 Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Polityki Społecznej  

Rady Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Mariusza Wiśniewskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej pracowała zgodnie z przyjętym planem 

pracy oraz zajmowała się sprawami bieżącymi takimi jak: 

- TV MISJA RODZINA,  

- „problematyka oświatowa w kontekście nowej rzeczywistości prawnej po wprowadzeniu 

tzw. reformy oświatowej”, 

- zamiar utworzenia żłobka. 

Poinformował, że komisja odbyła 11 posiedzeń. Frekwencja na posiedzeniach była bardzo 

wysoka. Powiedział, że w pracach komisji uczestniczyli Burmistrz Łobżenicy, Zastępca 

Burmistrza, Skarbnik Gminy, Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy, 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy oraz Pełnomocnik 

Burmistrza ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski oznajmił, że komisja na swych posiedzeniach 

wypracowała 26 wniosków, które są dostępne w eSesji. Dodał, że wnioski były kierowane do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, a następnie adresowane według właściwości do dalszych 

prac. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Ad. 15 Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Wiesława Bodetko. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej pracowała zgodnie  

z przyjętym planem pracy. Oznajmił, że w 2019 r. odbyło się 12 posiedzeń. Frekwencja była 

wysoka. W pracach komisji uczestniczyli Burmistrz Łobżenicy, Zastępca Burmistrza, 

Skarbnik Gminy, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy oraz 

pracownicy urzędu. 

Powiedział, że komisja na swoich posiedzeniach wypracowała 18 wniosków oraz „brała 

czynny udział w przygotowaniu materiałów na sesje”. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Ad. 16 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że zostały złożone dwie interpelacje oraz jedno zapytanie.  

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 17 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Burmistrza Łobżenicy: „Czy coś Panu wiadomo jest na temat obwodnicy ?” 

Oznajmił, że ma powstać sto nowych obwodnic. Zwrócił uwagę na to, że „nie ma tam naszej 

obwodnicy łobżenickiej, którą nasi radni wojewódzcy bardzo nam obiecywali i obiecują”.  

Poruszył również kwestię Gminnego Centrum Kultury. Zapytał, czy to prawda, że pani 

dyrektor odeszła z pracy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Poinformował o osobie, której została odcięta woda w mieszkaniu. Oznajmił: „Wiem, że on 

tam nie płacił”. Stwierdził: „Pić musi człowiek i umyć się też musi. (...) Uważam, że woda 

powinna być dostępna”. Powiedział: „Jakoś trzeba zaradzić temu”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Zaczynając od tej wody. To pytanie do prezesa, ale umówmy się, nie możemy tu 

operować nazwiskami, będę z panem radnym rozmawiał kogo sprawa dotyczy”. Dodał: 

„Dostęp do wody być musi. Rozwiążemy ten problem”. 

Odnośnie pytania dotyczącego Gminnego Centrum Kultury Pan Burmistrz poinformował: 

„Pani dyrektor nie odeszła z pracy. Pani dyrektor jest …     …                    …    …  ”. 

Poprosił Pana Wiceburmistrza Józefa Lewandowskiego o udzielenie odpowiedzi na pierwsze 

pytanie radnego Ryszarda Biniaka. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że program budowy stu obwodnic dotyczy dróg krajowych, a takie przez gminę 

Łobżenica nie przebiegają. Dodał, że „jest to program na 28 mld zł”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Wiceburmistrz poruszył kwestię obwodnicy Łobżenicy. 

Powiedział, że „jest przygotowana decyzja środowiskowa”. Wydaje ją Burmistrz. 

Poinformował: „Ta decyzja środowiskowa nie wymaga, zgodnie z uwagami RDOŚ-iu, 

raportu oddziaływania na środowisko”.  

Oznajmił: „Będziemy chcieli rozmawiać wtedy, kiedy będzie ogłoszona decyzja” przez 

samorząd Województwa „o przystąpieniu do sporządzenia dokumentacji technicznej, żeby 

rozmawiać z projektantem, zanim namaluje pierwszą kreskę, jak my to widzimy w stosunku 

do obecnej dokumentacji, która jest wyłącznie do celów środowiskowych”.  

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał: „Jeżeli działania środowiskowe zostaną zakończone to 

będą działania, żeby wprowadzić to zadanie do budżetu Województwa, a czy w terminie 

tegorocznym to wątpię, ale jeżeli przyszły rok wchodziłby w grę no to myślę, że to byłby 

bardzo, bardzo dobry termin”. 

 

Ad. 18 Zakończenie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:08 zakończył obrady XVI sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 

 


